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OR.0012.5.4.2024 

PROTOKÓŁ nr 2/24 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 9 lipca 2024 r. godz. od 08:00 do 09:25  

pod przewodnictwem Pana Bartłomieja Panka 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Godszling-Graczyk Justyna 

2. Kazimierczak Jacek – zastępca przewodniczącego 

3. Krzemiński Wojciech  

4. Mituła Bronisław 

5. Panek Bartłomiej – przewodniczący 

6. Topór Marcin  

7. Wojtuniak Radosław 

 

Obecni na posiedzeniu: 

1) Paweł Okrasa – Burmistrz Wielunia, 

2) Joanna Skotnicka-Fiuk – Zastępca Burmistrza Wielunia, 

3) Magdalena Majkowska – Sekretarz Miasta, 

4) Anna Podgórniak – Skarbnik Miasta, 

5) Bartosz Skupień – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (GKM). 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku               

na terenie Gminy Wieluń. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
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nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty                                

za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia                

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym i zwolnienia w części               

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości,                        

na których zamieszkują rodziny wielodzietne.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty                  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

7. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek dokonał otwarcia posiedzenia Komisji Spraw Społecznych. 

Przywitał wszystkich obecnych. Zapytał, czy ktoś proponuje zmiany w porządku obrad? Nikt 

się nie zgłosił.  

Porządek obrad wysłany radnym stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku               

na terenie Gminy Wieluń zał. nr 3. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek poprosił Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej                

i Mieszkaniowej Bartosza Skupnia o wprowadzenie w tym punkcie porządku obrad. 
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Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że Gmina Wieluń w ramach dofinasowania z Narodowego Fundusz Ochrony Środowiska                   

i Gospodarki Wodnej w Łodzi (NFOŚiGW) przystąpiła do realizacji rozbudowy Punktu 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) wraz z infrastrukturą towarzyszącą. 

Jednym z tych zadań był zakup pojemników na odpady dla mieszkańców, były to pojemniki 

na plastik, bioodpady oraz na popiół. W związku z tym, że Gmina Wieluń od przyszłego 

sezonu grzewczego chce wprowadzić odbiór popiołu, konieczne jest dokonanie zmian                        

w uchwale w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wieluń 

oraz w uchwale w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Te dwie uchwały są bardzo zbliżone tematycznie. Konieczność ich 

podjęcia i funkcjonowania w obiegu prawnym wynika z ustawy o utrzymaniu czystości                     

i porządku w gminach oraz ustawy o odpadach. Te same przepisy również regulują kwestie 

związane z tym, co musi zostać zawarte w tych dwóch ustawach. W regulaminie utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Wieluń oprócz przepisów dotyczących pojemników              

na popiół zawarte są kwestie, które były zmieniane w międzyczasie. Tak, więc tekst 

przedłożonej uchwały jest ujednolicony. Dodał, że projekt powyższej uchwały został 

zaopiniowany przez Powiatowego Inspektora Sanitarnego. 

Radny Marcin Topór zapytał, w jakim terminie gmina planuje dostarczyć pojemniki na popiół 

mieszkańcom? 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że będzie to w wakacje. 

Radny Marcin Topór zapytał, jaki będzie tego przewidywany koszt? 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że jeżeli chodzi o odbiór popiołu to sam koszt generowany przez system gospodarowania 

odpadami najprawdopodobniej będzie niższy. Będzie to mniej więcej o połowę mniej. Z racji 

tego, że w tej chwili popiół oddawany jest do pojemników na odpady zmieszane. Stawka               

za zagospodarowanie odpadami zmieszanymi jest w tej chwili najwyższą stawką i 
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procentowo największą w koszcie utrzymania systemu gospodarowania odpadami. W 

przypadku, gdy popiół zacznie się wydobywać z odpadów zmieszanych i odbierać go 

selektywnie, koszt zagospodarowania będzie proporcjonalnie niższy. W obecnej chwili koszt 

odpadów zmieszanych jest to około 950 zł netto za tonę. Podkreślił, że na dzień dzisiejszy 

Przedsiębiorstwo Komunale nie ma rozstrzygniętych żadnych postępowań                                       

na zagospodarowanie danej frakcji, ponieważ puki co nie są do tego zobowiązani. Tak więc, 

nie znają dokładnych stawek. Natomiast szacują, że będzie to w okolicach 400 zł za tonę. 

Radny Marcin Topór zapytał, jaki jest koszt zakupu przez gminę pojemników na popiół dla 

odbiorców? 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że koszt zakupu pojemników na popiół był dofinansowany z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Radny Marcin Topór zapytał, czy gmina nie będzie ponosiła z tego tytułu żadnych kosztów? 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że pojemniki na popiół już są. W tej chwili są one przechowywane. W momencie, gdy Rada 

podejmie uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Wieluń pojemniki zostaną dystrybułowane do mieszkańców. W związku z tym mają nadzieję, 

że od przyszłego sezonu grzewczego (od października) będą w stanie odbierać selektywnie 

popiół od mieszkańców.  

Radny Radosław Wojtuniak powiedział, że w osiedlach domów jednorodzinnych pojawia się 

problem palenia w piecach w okresie letnim. Zapytał, czy w uchwale w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wieluń jest możliwość wpisania zakazu 

palenia w piecach na osiedlach domków jednorodzinnych w okresie letnim? 

Radna Justyna Godszling-Graczyk powiedziała, że nie można pozbawić mieszkańców 

dostępu do ciepłej wody w okresie letnim. Natomiast można kontrolować, czym ludzie palą 

w piecach.  

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że jest aplikacja mobilna 

na telefony „BLISKO”, w której jest możliwość tzw. „zgłoś kopciucha”, poprzez którą można 
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anonimowo zgłaszać takiego rodzaju problemy i wówczas Straż Miejska podejmuje 

interwencje. Powiedziała, że w jej opinii nie można tego prawa ograniczać.  

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska powiedziała, że powinno to zostać skonsultowane 

z Radcą Prawnym. Zaznaczyła, że w takiej sytuacji np. alternatywą są elektryczne bojlery, 

które można sobie zainstalować. Jest to kwestia świadomości społeczeństwa.  

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że w wspomnianej przez 

nią przed chwilą aplikacji „BLISKO” jest również oprócz tzw. „zgłoś kopiciucha” możliwość 

ustawienia dzień wcześniej przypomnienia, że trzeba wystawić kubły na śmieci.  

Radna Justyna Godszling-Graczyk zapytała, czy jeżeli w aplikacji „BLISKO” zgłosi się 

„kopciucha” to Straż Miejska zainterweniuje następnego dnia w godzinach swojej pracy? 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że tak. Podkreśliła,                   

że Straż Miejska może również wziąć próbki do badań, czym dana osoba pali w piecu,                   

np. jeżeli ktoś pali plastikiem to na pewno zostanie to wykazane poprzez takowe badanie.   

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że takie akcje w przeszłości były już prowadzenie. Odniósł się do pytania Radnego Radosława 

Wojtuniaka, czy można w uchwale w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku              

na terenie Gminy Wieluń wpisać zakaz palenia w piecach na osiedlach domków 

jednorodzinnych w okresie letnim i powiedział, że nie można ograniczyć prawa 

podgrzewania wody w sposób legalny. Jeżeli, ktoś pali odpadami to podlega to pod inne 

przepisy, zatem w uchwale Rady Miejskiej nie stosuje się już ich.  

Radny Marcin Topór podkreślił, że uważa, że jeżeli chodzi o aplikację „BLISKO” to powinna 

zostać zrobiona jakiś akcja informacyjna dla mieszkańców, aby wiedzieli, że mogą zgłosić 

„kopciucha”.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Wieluń, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 
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W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia Komisji nr 10/2/24 z dnia 09.07.2024 r. stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                               

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi zał. nr 5. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów                 

w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia Komisji nr 11/2/24 z dnia 09.07.2024 r. stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty                                

za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia                

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym i zwolnienia w części               

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują rodziny wielodzietne zał. nr 7. 
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Przewodniczący Bartłomiej Panek poprosił Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej                

i Mieszkaniowej Bartosza Skupnia o wprowadzenie w tym punkcie porządku obrad. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne                                    

w kompostowniku przydomowym i zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują rodziny 

wielodzietne powstał na bazie dotychczas obowiązującej uchwały. Przedłożony projekt 

uchwały zawiera ten sam sposób rozliczenia poboru opłaty od mieszkańców, zawiera                      

te same ulgi. Jest zmiana stawki, podniesienie opłaty z 20 zł do 25 zł. Ponadto jest również 

propozycja ustanowienia wyższej opłaty za stwierdzenie braku segregacji odpadów, stawka 

za zwolnienie w części 10% za korzystanie z kompostownika i zwolnienie w wysokości                   

20% dla nieruchomości na której zamieszkują rodziny wielodzietne. W uzasadnieniu                               

do przedłożonego projektu uchwały wspinane są również potencjalne przychody gminy                   

z tego tytułu na rok bieżący. Wypisane są liczby osób korzystających z poszczególnych ulg              

(są to dane wg. stanu na dzień 30 czerwca br.). Dodał, że nawet po podniesieniu stawki do 25 

zł koszt gospodarki odpadami nie będzie zbilansowany.   

Radna Justyna Godszling-Graczyk zapytała, do jakiej kwoty musiała by zostać podniesiona 

opłata za odpady komunalne, żeby zostało to zbilansowane? 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że na dzień dzisiejszy nie mają jeszcze dokładnych danych jaki będzie koszt gospodarowania 

odpadami w tym roku, z uwagi na to, że koszty ponoszą na podstawie masy zebranych 

odpadów. Tak naprawdę, z rozliczeniem ostatniej faktury są w stanie podać ostateczny koszt. 

Dodał, że przy aktualnych kosztach powinna być to stawka 28 zł. Zaznaczył, że koszt odbioru 

odpadów za 2023 rok było to 8.200.000,00 zł.  

Radna Justyna Godszling-Graczyk zapytała, czy w poprzedniej uchwale również było 10% dla 

osób kompostujących i 20% dla rodzin wielodzietnych? Czy coś w tych wskaźnikach zmieniło 

się? 
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Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że w poprzedniej uchwale funkcjonowało 20% dla osób kompostujących bioodpady. Dodał, 

że w obecnie przedłożonym projekcie uchwały proponują 10%, dlatego, że po wybudowaniu 

kompostowni nie potrzeba wkładu do kompostowni. Ponosząc koszty ponad 6.000.000,00               

zł na budowę kompostowni trzeba liczyć się z tym, że trzeba zapewnić stałe funkcjonowanie 

tej kompostowni. W przypadku, gdy ulga jest większa zachęca to mieszkańców                               

do pozostawienia kompostu na nieruchomościach. Najważniejsze jest, aby kompost trafiał 

do kompostowni i powstawał nawóz KARMON oraz zwiększał on dochody własne 

Przedsiębiorstwa Komunalnego. Jeżeli chodzi o stawkę zwolnienia z tytułu zamieszkiwania 

rodzin wielodzietnych stawka była na poziomie 25%, obecnie proponuje się 20%.  

Radny Marcin Topór zapytał, czy nie lepiej byłoby, aby opłata za odpady komunalne została 

podniesiona nie do 25 zł tylko do 28 zł? Zapytał, czy w okresie letnim odpady bio mogłyby 

być odbierane częściej niż tak, jak jest dotychczas, czyli dwa razy w miesiącu?  

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień odnośnie 

stawki 25 zł powiedział, że została ona zaproponowana przez Pana Burmistrza. Jeżeli chodzi 

o częstrzy odbiór odpadów bio powiedział, że spowoduje to zwiększenie kosztów odbioru 

odpadów komunalnych. Dodatkowo powinno to zostać poprzedzone przygotowaniem                     

i rozdysponowaniem do mieszkańców gminy nowych harmonogramów odbioru odpadów. 

Ciężko jest określić czy lato będzie gorące, czy nie i w związku z tym, czy zajdzie potrzeba 

częszczego odbioru od mieszkańców odpadów bio. Obecnie przyjęty odbiór odpadów bio 

wynika z przepisów ustawy.  

Radny Radosław Wojtuniak poprosił o przygotowanie 5-letniej analizy jakie koszty zostały 

poniesione na odbiór odpadów komunalnych.  

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że w dniu wczorajszym 

takowa analiza została wysłana Radnym na Panel Radnego.  

Radny Radosław Wojtuniak poprosił o informację, jaką kwotę Gmina Wieluń będzie musiała 

wygenerować z budżetu na dołożenie do gospodarki odpadami komunalnymi? 
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Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że jest to kwota około 2.700.000,00 zł. 

Radny Radosław Wojtuniak zapytał, co będzie w sytuacji, gdy Rada Miejska na sesji 

zaplanowanej na dzień 11 lipca br. nie podejmie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi? 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień powiedział, 

że nowa stawka 25 zł wchodzi w życie dopiero od IV kwartału.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne                                    

w kompostowniku przydomowym i zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują rodziny 

wielodzietne, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 1 głosie „za”, 1 głosie „przeciw”,                       

5 głosach „wstrzymujących się”) nie wydała opinii w ww. sprawie. 

Pismo ws. braku opinii do projektu ww. uchwały stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty                  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi zał. nr 9. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
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Radny Radosław Wojtuniak ponowił swoje pytanie, które brzmi, co się stanie, gdy Rada 

Miejska na sesji 11 lipca br. nie podejmie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi? Poprosił o 5 min. przerwy w obradach 

komisji. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek ogłosił 5 min. przerwy w obradach. 

Przerwa w obradach komisji. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek wznowił obrady po przerwie. Zapytał, kto chciały zabrać 

głos w tym punkcie porządku obrad? 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że jest przepis, który stanowi, że system 

gospodarowania odpadami komunalnymi powinien się równoważyć. 

Radny Marcin Topór zapytał, co się stanie w sytuacji, gdy Rada wyrazi zgodę na podniesienie 

stawki opłaty za odpady komunalne, a nie wyrazi zgody na dopłatę do gospodarki odpadami 

komunalnymi?  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że jest to wymóg wynikający z ustawy                       

i rozporządzenia. Albo system się równoważy, albo jest dopłata.  

Radny Marcin Topór zapytał, czy stawka zaproponowana przez Burmistrza Wielunia (opłata 

za odbiór odpadów komunalnych 25 zł) rozwiązuje problem? 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że znacznie poprawia to sytuację Gminy. 

Radny Radosław Wojtuniak zapytał, czy Pani Skarbnik sygnalizowała Panu Burmistrzowi,               

że system gospodarki komunalnej nie równoważy się? Zapytał, czy jest to pokrywane                     

z kredytów? 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że przy uchwalaniu budżetu była o tym 

mowa, że wydatki są większe od dochodów. Odnośnie tego, czy jest to pokrywane                           

z kredytów powiedziała, że kredyt jest na deficyt, nie ma kredytu na gospodarkę odpadami 

komunalnymi, czy inwestycje.  
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Radny Radosław Wojtuniak zapytał, co się stanie, gdy Rada Miejska na sesji 11 lipca br. nie 

podejmie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi?  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że ciężko jest powiedzieć, czy w takiej 

sytuacji organ nadzoru podejmie wszczęcie postępowania. Z punktu widzenia ustawodawcy 

takowa uchwała Rady powinna zostać podjęta. Powiedziała, że tą uchwałę można podjąć 

zarówno na sesji zaplanowanej na dzień 11 lipca br., ale można również na sesji w grudniu 

2024 r. 

Radny Marcin Topór zapytał, co się stanie, gdy Rada Miejska na sesji 11 lipca br. nie 

podejmie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi?  

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że organ wykonawczy byłby ukarany                        

za naruszenie dyscypliny finansów publicznych, w sytuacji gdyby takowej uchwały nie 

przedłożył pod obrady Rady. Natomiast nie odpowiada, gdy Rada nie podejmie takiej 

uchwały.  

Radny Marcin Topór zapytał, dlaczego decyzja o zwiększeniu stawki za odpady komunalne 

nie była podejmowana wcześniej? Zapytał, dlaczego Burmistrz zaproponował stawkę                    

25 zł za odbiór odpadów komunalnych?  

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że w ubiegłym roku Burmistrz przedłożył pod 

obrady Rady uchwałę w sprawie podwyższenia podatku od nieruchomości, której Rada nie 

podjęła. W związku z tym faktem, wiadomym było, że gdyby wówczas Burmistrz pod obrady 

Rady przedłożył projekt uchwały w sprawie podwyższenia opłaty za odbiór odpadów 

komunalnych Rada takiej uchwały nie podjęłaby. Zaznaczył, że wcześniej było tak, że gmina 

płaciła stawkę ryczałtową bez względu na to ile odpadów zostało odebranych                                  

od mieszkańców. W 2020 roku ten system został zmieniony. Obecnie musi to być liczone 

wagowo. Dodał, że uważa, że kwota 25 zł za odbiór odpadów komunalnych zbilansuje ten 

system, bądź będzie minimalny deficyt. Po pierwsze dlatego, że zostaną do mieszkańców 
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dostarczone kubły na popiół, wiąże się to z tym, że w tej chwili gmina płaci za tonę odpadów 

zmieszanych 950 zł, wówczas, gdy (mniej więcej odejdzie z odpadów zmieszanych 1000 ton) 

to ta cena będzie dużo niższa, tak więc na tym będą już oszczędności. Po drugie jak wiadomo 

Przedsiębiorstwo Komunalne płaci do gminy za dzierżawę z tytułu użytkowania kompostowni 

(teraz PSZOK-u) oraz płaci dzierżawę za sieci wodno-kanalizacyjne. Do kompostowni Gminy 

Wieluń odpady dostarczają również inni dostawcy np. Eko-Region, spółki ze Śląska, czy 

Sieradza. W kompostowni Gminy Wieluń cena „na bramie” za odpady musi być taka sama 

dla odpadów z Gminy Wieluń, jak i dla odpadów z Sieradza, Śląska, czy z Eko-Regionu. Gdyby 

było inaczej, wówczas gmina musiałaby zwracać dotację, którą otrzymała z Rządu. Przez 5 lat 

od budowy kompostowani ceny dla wszystkich muszą być takie same. Przedsiębiorstwo 

Komunale po to płaci gminie dzierżawę, żeby gmina z tej dzierżawy dopłacała do systemu. 

Dochód, który spółka (Przedsiębiorstwo Komunalne) osiąga dzięki odpadom z Gminy Wieluń 

kiedyś wracał do Gminy w postaci dywidendy obecnie wraca w formie dzierżawy.   

Radny Marcin Topór zapytał, czy jeżeli teraz zostanie podniesiona stawka za odpady 

komunalne do 25 zł to, gmina jest w stanie na przyszły rok w budżecie zaplanować większą 

wpłatę od Przedsiębiorstwa, żeby gmina nie dopłacała już do śmieci? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że system związany z odpadami komunalnymi 

liczony jest na podstawie wpłat każdego z mieszkańców oraz wydatków, jakie gmina ponosi  

z tego tytułu, czyli za odbiór odpadów, za ich zagospodarowanie, za PSZOK. System nie 

pokryje się. Natomiast dopłata do tego systemu pochodzi z pieniędzy z zysku spółki, która 

płaci w formie dzierżawy. Dodał, że Przedsiębiorstwo Komunalne będzie miało również 

przychód w postaci sprzedaży kompostu.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto jeszcze chciały zabrać głos w tym punkcie 

porządku obrad? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem w sprawie 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 2 głosach „za”, 5 głosach 

„wstrzymujących się”) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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Opinia Komisji nr 12/2/24 z dnia 09.07.2024 r. stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 6 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 7 

Zamknięcie posiedzenia Komisji.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zamknął posiedzenie Komisji. Pożegnał wszystkich 

obecnych. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.    

    Przewodniczący Komisji 

 

         Bartłomiej Panek 

Protokół sporządziła: 

 

Adrianna Gajek  


